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Zápis z 3. jednání Finančního výboru ZMČ Praha 1 konaného 30. 3. 2023 

Přítomni: Giancarlo Lamberti – předseda FV 

  Stanislav Lazar – místopředseda FV 

  Jolana Braunová – tajemnice FV 

  Ing. Jakub Veselý – člen FV 

  Mgr. Michal Vostřez – člen FV  

Marika Mocková – členka FV 

  JUDr. Pavel Marc LL.M. – člen FV – příchod 16:10 

  Ing. Karel Tabery – člen FV 

Omluveni:         ------------ 

Neomluveni:     ------------ 

Přizvaní:           Ing. Zdeněk Kovářík, zástupce tajemníka ÚMČ Praha 1 pro oblast finanční a    

majetkovou - OMLUVEN 

  Tomáš Zbořil – asistent předsedy FV – OMLUVEN 

    Ing. Tomáš Heres – člen Rady MČ Praha 1 pro oblast financí a majetku 

    Mgr. Michal Müller, radní 

Hosté ÚMČ P1: Valerie Talacková, zastupitelka  

Zapisovatelka:  Jolana Braunová – tajemnice FV 

Zahájení jednání:  16:00 

Ukončení jednání: 18:15 

 

1) Úvod – volba ověřovatele a schválení programu 

Jednání zahájil předseda výboru v 16:00. Na úvod nechal hlasovat o ověřovateli zápisu jednání. Navržen 

byl Ing. Jakub Veselý. Ten nominaci přijal a poté se přešlo k hlasování. 

Hlasování číslo 25 : Volba ověřovatele zápisu 
5 - PRO, 0 - PROTI, 1 - ZDRŽELO SE 

Ověřovatelem byl zvolen Ing. Jakub Veselý. 
 

Dalším bodem pro hlasování byl program třetího jednání. Předseda navrhl vložení dalších bodů do bodu 

Různé. Konkrétně jde o přidání bodů Efektivita vymáhání pokut v Praze 1 a Efektivita využívání 

finančních prostředků u mateřských a základních škol zřízených městskou částí Praha 1 ve vztahu 

k počtu žáků s trvalým pobytem v Praze 1. Nikdo neměl k úpravě programu, tak jak to předseda navrhl, 

námitky. 
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Hlasování číslo 26: Program 3. jednání 
6 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

Program byl schválen. 
 

2) Schválení zápisu z 2. jednání FV ZMČ P1 dne 15.2.2023 

Nikdo neměl k zápisu z 2. jednání námitky. 

Hlasování číslo 27: Zápis z 2. jednání FV 
6 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

Finanční výbor schvaluje zápis z 2. jednání FV ZMČ Praha1 ze 15.2.2023. 
 

3) Odpis pohledávek z ekonomické činnosti 3/2023 

Předseda výboru zahájil první bod a předal slovo paní Braunové s prosbou o výklad informací, které 

byly členům prezentovány na monitorech. Ta se ujala slova a informovala pohledávkách do 100 000,-, 

které byly schváleny k odpisu usnesením Rady MČ Praha 1. Dále informovala, že pohledávky nad 

100 000,- jsou v kompetenci Zastupitelstva MČ Praha 1. Tyto pohledávky jsou většinou nevymahatelné, 

a proto se odepisují. K tomu se paní Ing. Mocková dotázala, proč tyto pohledávky nebyly opatřeny 

například výpovědí z nájmu již dříve. Na toto téma nastala debata, ve které odpovídal předseda výboru 

i místopředseda. Na další otázky odpovídala tajemnice výboru. Dále se tázal JUDr. Marc s dotazem, 

proč se tyto dluhy odepisují.  

Hlasování číslo 28: Odpis pohledávek z ekonomické činnosti 3/2023 
7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

FV ZMČ projednal a bere na vědomí usnesení Rady městské části Praha 1 UR23_0236 ze 
dne 7.3.2023 a doporučuje Zastupitelstvu městské části Praha 1 schválit odpis 

pohledávek dle přílohy tohoto usnesení. 
 

4) Rozpočtová opatření MČ Praha 1, kterými se mění závazné ukazatele rozpočtu na rok 

2023 – informace 

K tomuto bodu dostala slovo tajemnice výboru, která informovala o rozpočtových opatřeních. 

Vysvětlila, jak tato opatření fungují a kdy se která opatření zapojovala do rozpočtu. Dále podala členům 

informace o tom, které dotace Praha 1 obdržela a jak jsou využívány. Dále informovala o vlastních 

rozpočtových opatřeních, kdy byly zapojeny prostředky, které MČ v předešlém roce nevyčerpala. 

Předseda otevřel diskuzi. K té se zapojil JUDr. Marc a ohradil se vůči 10%, kterými by měla MČ 

spolufinancovat projekt na optimalizaci dopravní obslužnosti.  

Hlasování číslo 29: Rozpočtová opatření MČ Praha 1, kterými se mění závazné ukazatele 
rozpočtu na rok 2023 - informace 
6 - PRO, 0 - PROTI, 1 - ZDRŽELO SE 

FV ZMČ P1 projednal a bere na vědomí předložená rozpočtová opatření dle přílohy 
tohoto usnesení. 
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5) Výsledky hospodaření příspěvkové organizace Nemocnice Na Františku, Praha 1 

za rok 2022 

Předseda výboru uvedl bod a zahájil ho s těmi nejpodstatnějšími informacemi. Následně předal slovo 

radnímu Müllerovi, který v krátkosti pohovořil o nejpodstatnějších bodech. Dále předseda informoval 

o tom, že bude žádat přítomnost ředitele Nemocnice Na Františku (dále jen „NNF“) MUDr. Davida 

Erharta na jednání zastupitelstva dne 18.4.2023 a bude od něj požadovat řešení, jak takovým ztrátám 

v budoucnu zabránit a jak má v plánu bojovat s touto ztrátou nyní. Mezi členy proběhla diskuze, 

která vzešla z dotazu Ing. Mockové. Na její dotaz odpovídal Ing. Heres a Mgr. Müller. Dále se Ing. 

Veselý dotázal, jak často podává NNF reporty svému zřizovateli. JUDr. Marc se zapojil do diskuze s 

tím, že by Městská část Praha 1 neměla být zřizovatelem Nemocnice na Františku. Argumentoval tím, 

že MČ P1 není schopna ze svého rozpočtu dotovat ztráty, kterých nemocnice dosahuje. Dále proběhla 

diskuze nad historií vlastnictví NNF a jejím převodem pod správu MČ Praha 1. Dodatečně se vyjádřil 

Ing. Heres, že souhlasí s JUDr. Marcem, že z dlouhodobého hlediska není možné neustále dorovnávat 

ztráty NNF, a že už se hledá řešení.  

Ke konci JUDr. Marc dal protinávrh proti navrženým usnesením předsedy ve znění: 

1) FV konstatuje, že současný model financování NNF není pro MČ P1 dlouhodobě udržitelný. 

2) FV vyzývá radu, aby požádala MHMP o mimořádný příspěvek na pokrytí ztráty NNF za rok 

2022. 

Předseda navrhl hlasování per partes o všech navržených usneseních. 

 

Hlasování číslo 30: Hlasování per partes o navržených usneseních 
7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

O navržených usneseních bude hlasováno per partes. 

 

Hlasování číslo 31 - navrhuje JUDr. Pavel Marc, LL.M. 
1 - PRO, 3 - PROTI, 3 - ZDRŽELO SE 

FV konstatuje, že současný model financování NNF není pro MČ P1 dlouhodobě 
udržitelný. 

Hlasování číslo 32 - navrhuje JUDr. Pavel Marc, LL.M. 
1 - PRO, 0 - PROTI, 6 - ZDRŽELO SE 

FV vyzývá radu, aby požádala MHMP o mimořádný příspěvek na pokrytí ztráty NNF za 
rok 2022. 

 

Hlasování číslo 33 - navrhuje Giancarlo Lamberti 
7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

FV ZMČ bere na vědomí dopis ředitele Nemocnice Na Františku MUDr. Davida Erharta 
ohledně hospodářského výsledku za rok 2022. 

 

Hlasování číslo 34 - navrhuje Giancarlo Lamberti 
6 - PRO, 1 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

FV ZMČ bere na vědomí výsledek hospodaření příspěvkové organizace Nemocnice Na 
Františku se ztrátou 39 731 157,98 Kč. 
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Hlasování číslo 35 - navrhuje Giancarlo Lamberti 
7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

FV ZMČ doporučuje Zastupitelstvu městské části Praha 1 seznámit se s výsledkem 
hospodaření příspěvkové organizace Nemocnice Na Františku za rok 2022. 

Hlasování číslo 36 - navrhuje Giancarlo Lamberti 
7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

FV ZMČ doporučuje přizvat ředitele příspěvkové organizace Nemocnice Na Františku 
MUDr. Davida Erharta na jednání ZMČ P1 k vysvětlení stávající ztráty a navržení nutných 

kroků a opatření vedoucích k efektivnějšímu hospodaření v roce 2023. 

Hlasování číslo 37 - navrhuje Giancarlo Lamberti 
6 - PRO, 0 - PROTI, 1 - ZDRŽELO SE 

Bere na vědomí usnesení RMČ UR23_0316 ze dne 21.3.2023. 

 

6) Nadace Pražské děti (NPD) 

Předseda výboru uvedl bod a informoval, že NPD má uzavřenou nájemní smlouvu s městskou částí 

Praha 1. Nájemné činí 2000 Kč/den. Dále předseda dodal, že parcela Staroměstské náměstí 1/2, která je 

uvedena v nájemní smlouvě je i součástí vyhlášky 5/2011 a podle toho by se mělo platit za zábor 

veřejného prostranství. Odpuštění je možné jen v konkrétních příkladech, které jsou specifikovány ve 

vyhlášce. Jeden ze způsobů odpouštění tohoto poplatku je to, když se poskytuje finanční spoluúčast. 

Tento dotaz byl vznesen na odbor kultury, sportu a zahraničních vztahů. Žádost o spoluúčast a tedy ani 

schválení nebylo dohledáno. Předseda dále navrhnul, aby bylo toto případné neodůvodněné obohacení 

prověřeno. Dále navrhl nechat příslušné odbory tyto skutečnosti prověřit. Následně otevřel 

ke zmíněným věcem diskuzi. Do diskuze se postupně zapojili všichni členové. Z diskuze vzešla 

námitka, že nelze platit z jednoho místa dva poplatky (nájemné + zábor). Na to reagoval pan Lazar 

s podobností u restauračních zahrádek, že zde také probíhá vybírání dvou různých poplatků. JUDr. Marc 

souzněl s názory předsedy výboru.  

Hlasování číslo 38: 
7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

Finanční výbor ZMČ: 

a) bere na vědomí smlouvu o nájmu nemovitosti č.2015/0595 a dodatek č.1 ke 

smlouvě uzavřenou mezi městskou částí Praha 1 a Nadací Pražské děti. 

b) bere na vědomí obecně závaznou vyhlášku 5/2011 hlavního města Prahy o 

místním poplatku za užívání veřejného prostranství. 

 

c) žádá odbor dopravy a oddělení právního, kontroly a stížností o ověření povinnosti 
nájemce uhradit poplatek za užívání veřejného prostranství dle obecně závazné 

vyhlášky 5/2011 a specifikaci výše částky. 
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7) Efektivita vymáhání pokut v Praze 1 

Předseda otevřel předposlední bod a členům byla promítnuta prezentace, u které se ujal slova JUDr. 

Marc, který žádal přidání tohoto bodu do programu. Prezentoval grafiky, které poslední dobou kolují 

po sociálních sítích. Informoval členy výboru, že se snažil dohledávat zdroje, ze kterých autor grafiky 

čerpal, protože příjmy z pokut za parkování na Praze 1 jsou jednou významným příjmem rozpočtu 

MČ P1. Dále prezentoval, jak se v jednotlivých letech měnil počet přestupků a jaký měla dopad změna 

provozovatele vozidel, která kontrolují placené zóny. Předseda výboru s JUDr. Marcem souzněl 

a konstatoval, že už sám podnikal určité kroky při zjišťování, jak zvýšit efektivitu výběru pokut. 

 

Hlasování číslo 39: 
7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

Finanční výbor ZMČ: 

a) bere na vědomí informaci o pochybnostech o úspěšném vymáhání pokut za špatné 

parkování zvlášť v souvislosti s lepší úspěšností jiných městských částí 

b) žádá odbor dopravně správních agend a oddělení dopravních přestupků o 

poskytnutí informací o úspěšnosti vymáhání pokut za špatné parkování se 

specifikací skupin neplatičů (cizinci, mimopražští, občané, abonenti, atd.) 

 

c) žádá odbor dopravně správních agend a oddělení dopravních přestupků o návrh 

řešení zlepšení výběru finančních prostředků z pokut za špatné parkování 

 

8) Efektivita využívání finančních prostředků u mateřských a základních škol zřízených 

městskou částí Praha 1 ve vztahu k počtu žáků s trvalým pobytem v Praze 1 

Posledním bodem jednání bylo téma úzce spojené se spádovou turistikou. Předseda výboru informoval, 

že tato problematika se již začíná řešit v Komisi pro výchovu a vzdělávání, ale úzce souvisí 

i s Finančním výborem, jelikož jsou základní a mateřské školy Prahy 1 často obsazovány dětmi, 

kteří nejsou rezidenty Prahy 1, ale účelně si přihlašují trvalé bydliště na Praze 1, aby měli šanci své děti 

na tyto školy přihlásit. Dále upozornil na jisté pochybnosti, které se při přijímacím řízení mohou stát na 

úkor dětí s trvalým bydlištěm na Praze 1. Dále konstatoval, že je třeba danou záležitost prověřit a zjistit, 

jakým způsobem úřad pracuje s demografickým vývojem dětí školou povinných, jaká je reálná 

obsazenost škol s ve vztahu k počtu žáků s trvalým pobytem v Praze 1 a jaký je reálný náklad na jednoho 

dítěte. 

 

Hlasování číslo 40: 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

Finanční výbor ZMČ: 

a) FV ZMČ konstatuje, že je potřeba provést kontrolu efektivity využívání finančních 

prostředků u mateřských a základních škol zřízených městskou částí Praha 1 ve 

vztahu k počtu žáků s trvalým pobytem v Praze 1 
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b) FV ZMČ žádá odbor školství o dodání počtu maximální kapacity všech budov 

mateřských a základních škol zřízených městskou částí Praha 1 

c) FV ZMČ žádá odbor školství o dodání informace o výši prostředků, které obce 

získávají z rozpočtového určení daní na základě počtu žáků mateřských a 

základních škol zřízených městskou částí Praha 1 

d) FV ZMČ žádá odbor školství o dodání přehledu žáků s prezenční a dálkovou 

formou studia se specifikací místa trvalého pobytu s rozdělením na celkový počet 

a na všechny jednotlivé třídy mateřských a základních škol zřízených městskou 

částí Praha 1 za posledních 5 let 

e) FV ZMČ žádá odbor školství o dodání počtu nepřijatých žáků se specifikací místa 

trvalého pobytu do mateřských a základních škol zřízených městskou části Praha 

1 za posledních 5 let 

f) FV ZMČ žádá odbor občansko správních agend o dodání demografického vývoje 

dětí/občanů z Prahy 1 za posledních 5 let 

 

Na závěr jednání předseda všem členům poděkoval a ukončil jednání v 18:15. 

 

Příští jednání výboru se bude konat na úřadě MČ Praha 1, v místnosti č. 212, dne 4.5.2023 od 16:00. 

 

Schválil: Giancarlo Lamberti, předseda FV ZMČ Praha 1 v.r. 

Zapsala. Jolana Braunová, tajemnice FV ZMČ Praha 1 v.r. 

Ověřil: Ing. Jakub Veselý, člen FV ZMČ Praha 1 v.r. 


